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Nr.: Fractie: Vraag: Antwoord: 

1 CDA P8: Het is logisch om dit beleid per regio vast te stellen. Cijfers 
worden echter ook per regio geleverd. In de Gezondheidsatlas 
staan % per gemeente. Voerendaal is niet altijd even gunstig. We 
vinden de % nog hoog ondanks de daling! Wordt deze mening 
gedeeld? 
 

Deze mening wordt gedeeld, inzet hierop is in ontwikkeling. 

2 CDA P12: Uit de lokale gegevens blijkt dat er grote verschillen zijn in 
naleving tussen de kleine en de grote(re) gemeenten. Over het 
algemeen liggen de nalevingspercentages in de kleine gemeenten 
lager. Hoe is dit te verklaren? In de bijlage nalevingsonderzoek is 
te lezen dat dit ook voor Voerendaal geldt. 
 

De spreiding in kleine gemeenten is vaak groter waar in de grotere 
(stedelijke) gemeenten een hoger geconcentreerd aantal verstrekkers bij 
elkaar ligt. Daarbij is bij grotere gemeenten meer capaciteit om hierop in te 
zetten ten opzichte van kleinere gemeenten. 

3 CDA P15: Alcoholpreventie in een gemeente is maatwerk. De 
omstandigheden in iedere gemeente zijn anders, waarbij 
bepaalde interventies in de ene gemeente een succes zijn en in 
een andere gemeente niet aanslaan. Zijn er voorbeelden van 
succesvolle interventies in onze gemeente? 
 

Wij hebben geen separate interventies hierop uitgevoerd. De aanpak wordt 
nu onderdeel van JOGG en de acties van het preventieakkoord. 

4 CDA P16: Heeft Voerendaal ook een preventiecoalitie gesloten met 
CZ? 
Wat doet Voerendaal precies bij de sportclubs en verenigingen 
aan preventie en handhaving? 
 

Wij hebben geen preventiecoalitie gesloten. Deze is alleen gesloten met de 
centrumgemeenten. 
Bij sportclubs en verenigingen wordt de inzet hierop ontwikkeld vanuit de 
JOGG aanpak en het preventieakkoord. Verenigingen hebben zelf ook 
verplichtingen betreft het schenken van alcohol. Voor wat betreft 
handhaving wordt dit meegenomen in de reguliere toezicht vanuit de 
BOA’s.  
 

5 CDA P17: Hoe is het met de handhaving bij en controlerondes bij de 
horecagelegenheden t.w. winkels, supermarkten, cafés, 
restaurants, para commerciële instellingen (zoals sportkantines en 
gemeenschapshuizen)? Hoe wordt gehandhaafd? 
 

Er wordt regulier toegezien op naleving DHW door de BOA’s.  

6 CDA P18: Hoe is het gesteld met de vroeg signalering door de politie 
en de buitengewoon opsporingsambtenaren (Boa’s), in 
samenwerking met Halt, op straat? Worden hangplekken 

Er zijn reguliere rondes door BOA’s, politie en de jeugd- en 
jongerenwerker. Daar waar noodzakelijk wordt een gesprek aangeknoopt 
met de jongeren en worden zij geattendeerd op de regels. 
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nagelopen? (Jongeren die op straat met alcohol of beschonken 
worden aangetroffen en nog geen 18 jaar zijn) 
Is de jongerenwerker actief in het terugdringen van alcoholgebruik 
bij jongeren? 
 

7 CDA Zijn er ook effecten te meten aan de gezinssamenstelling en de 
invloed van oudere broers/zussen en gebruik alcohol, evt. i.c.m. 
uitgaan? 
Hoe worden ouders betrokken in het terugdringen van 
alcoholgebruik bij jongeren? Wij hebben nog nooit een interventie 
gericht op ouders gezien. 
 

Deze effectmeting hebben wij nooit onderzocht. Dit soort onderzoeken 
worden wellicht op landelijke schaal uitgevoerd. 
De campagnes waar we aan deelnemen richten zich ook op ouders. 
Daarbij wordt er via de LEA agenda ingezet op ouderbetrokkenheid bij 
middelengebruik met netwerkbijeenkomsten. 

8 CDA Is er zicht op “schuurdrinken” in onze gemeente? Wordt dat ook 
gemeten? Weten BOA’s ervan? 
 

Hier is geen zicht op maar hier zijn ook geen meldingen over bekend. 

9 CDA P10: Uit het nalevingsonderzoek blijkt dat Voerendaal niet goed 
scoort. Uit het onderzoek blijkt dat in Voerendaal de ID-check 
prima is, maar dat toch alcohol meegeven wordt.  2018: 6 (100%) 
2 (33%) Welke acties zijn er ingezet bij de drie grote 
supermarkten in onze gemeente? 
 

Hier zijn geen specifieke acties op ingezet. Het is in de 1e plaats aan 
supermarkten zelf om hier actie op in te zetten vanuit hun wettelijke taken. 
Hier vanuit preventie ligt hier geen primaire taak voor de gemeente, de 
primaire taak is toezicht op DHW. 

11 CDA P17: Het is aanbevelenswaardig om in dit verband te analyseren 
welk beleid en welke handhaving per gemeente actief is om zo 
verklaringen voor goede en voor slechte naleving te achterhalen. 
Is dit gebeurd? 
 
Nog een aanbeveling: Het is van belang de uitkomsten van het 
onderzoek bekend te maken bij de verschillende sectoren 
alcoholverstrekkers maar ook bij het algemene publiek. Gebeurt 
dit ook? 
 

Dit is niet gebeurd maar wij willen graag bij anderen gemeenten nagaan 
welke interventies succesvol zijn gebleken. 
Wij doen mee aan campagnes van Mondriaan om aandacht te vragen voor 
alcoholpreventie, daar wordt het algemene publiek mee bereikt. 

12 CDA P18: Sportkantines zijn een hoofdstuk apart. Geadviseerd wordt 
voor sportverenigingen in de para-commerciële verordening 
exacte schenktijden op te nemen die voorkómen dat er alcohol 
wordt geschonken op tijdstippen dat er relatief veel minderjarigen 
aanwezig zijn. Ook wordt geadviseerd schenken niet toe te staan 
op tijdstippen dat er jeugdwedstrijden worden gespeeld. 
Is dit in Voerendaal gebeurd? 

Exacte schenktijden zijn er nog niet, dit is aan verenigingen zelf om te 
bepalen. Verder krijgen de sportkantines extra aandacht de komende tijd 
via de JOGG-aanpak en in het bijzonder Team:Fit waarbij de JOGG 
regisseur de kantines gaat ondersteunen in het gezond maken van de 
kantine. Alcoholpreventie is hierbinnen ook een belangrijk thema. 
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13 VVD Ondanks de dalende tendensen in het alcoholgebruik van 
jongeren, blijft het alcoholgebruik bij jongeren tot 18 jaar te hoog 
in vergelijking met landelijke leeftijdsgenoten. Er worden ook nu 
weer concrete doelstellingen geformuleerd (pag. 23 van 29 van 
het preventie- en handhavingsplan). De VVD-fractie is 
voorstander van resultaatafspraken in plaats van 
inspanningsdoelstellingen.  
Welke aanvullende acties gaat het college tussentijds en na 
afloop van de beleidsperiode doen als deze doelstellingen weer 
niet helemaal worden gehaald? 
 

Door middel van Team:Fit (onderdeel van JOGG) wordt ingezet op extra 
aandacht voor alcoholpreventie bij sportkantines. Dit is een bewezen 
aanpak. Doelstellingen zijn niet hard te maken, preventieve acties zijn 
moeilijk te vertalen naar harde en concrete resultaten. 

14 VVD Hoe en wanneer wordt de Raad erover geïnformeerd als deze 
doelstellingen niet worden gehaald? 
 

Er worden geen harde doelstellingen gesteld. 

15 VVD Wat houdt het plan specifiek in voor Voerendaal? Welke acties 
zijn en worden concreet genomen? Is er een projectplan? 
 

Er is geen projectplan. Zoals hierboven aangegeven wordt er extra 
aandacht voor gevraagd via de JOGG-aanpak. Verder worden in het 
onderwijs Halt lessen ingezet, zijn er acties rondom ouderbetrokkenheid bij 
middelengebruik, nemen we deel aan de campagnes van Mondriaan 

16 OdC Welk beleid wordt of werd er gehanteerd na 2019 omdat het 
preventie- en handhavingsplan maar tot/met 2019 liep? (blz. 1 van 
3 raadsvoorstel) 
 

Het voorgaande beleidsstuk is gehandhaafd. 

17 OdC Is er geen overkoepelende structuur om regie te houden in dit 
beleid van preventie en handhaving? 16 gemeenten met diverse 
disciplines? 
 

Dit loopt via de ambtelijke en bestuurlijke structuur van de GGD. 

18 OdC Is er in de planning nog een extra onderzoek in gedachte om de 
huidige stand van zaken te beoordelen vooral omdat we nu in een 
corona jaar zitten met andere verhoudingen in de maatschappij? 
Het lijkt mij daardoor  dat je de onderzoeksresultaten van 2019 
niet in deze periode van nu kunt plaatsen. 
 

Er is geen rekening gehouden met de corona omstandigheden. Het plan 
moet in die zin ons helpen met alcoholpreventie zowel met of zonder 
corona omstandigheden. 

19 OdC Preventie- en handhavingsplan jeugd en alcohol Zuid-Limburg 21-
24 graag lijst met afkortingen! 
 

Welke afkortingen bedoelt u hiermee? 
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20 DV Grondslag 
De Drank- en Horecawet (DHW) is het belangrijkste wettelijke 
kader voor preventief lokaal alcoholbeleid. Hierin is bepaald dat 
de gemeente iedere 4 jaar een preventie- en handhavingsplan 
alcohol moet vaststellen (artikel 43a). 
Vraag: Geeft dit de gemeente ook de ruimte om 
verkooppunten van alcohol (slijterij/supermarkten) te 
beperken in het adverteren voor drank, net zoals dat ook 
gebeurt bij rookwaar? 
 

In de Drank- en Horecawet staan geen bepalingen over reclame. Er komt 
een wetswijziging hierover per 1 juli 2021, deze wachten we af om hier 
mogelijke actie op in te zetten. 

21 DV Argumenten 
Er is nog steeds een grote groep jongeren, die start met drinken 
voor hun 18e . 
Vraag: kan er inzichtelijk worden gemaakt om hoeveel 
jongeren die voor hun 18e levensjaar alcohol consumeren het 
gaat in de gemeente Voerendaal t.o.v. van de Zuid-Limburgse 
gemeenten? 
 

Deze vraag is geen onderdeel van de jeugdmonitor en kan derhalve niet 
inzichtelijk gemaakt worden. 

22 DV Conclusie evaluatie preventie- en handhavingsplan 2015-2019  
- Naleving door verstrekkers: Alcohol is nog te gemakkelijk 
verkrijgbaar voor jongeren onder de 18 jaar, met name in de 
cafetaria’s en in de sportkantines. 
 
Vraag: Is er in de gemeente Voerendaal ook een toename 
zichtbaar van de naleving door verstrekkers t.a.v. jongeren 
onder de 18 jaar?                                                                                                                                        
Vraag: In tabel 4 van de bijlage 1, Nalevingsonderzoek 
(pagina 11) scoort Voerendaal wat betreft de ID-check 100% 
en scoort maar 33 % wat betreft naleving. 
Is zichtbaar wat daar de oorzaak van is? 
 

Bij het nalevingsonderzoek in 2015 was naleving 21,3 %. Er is dus sprake 
van een toename van de naleving in Voerendaal. 
Oorzaken zijn niet per gemeente nader onderzocht. De algemene 
aannames van het onderzoek kunnen wel als leidraad gezien worden. 

23 DV Mysteryshoppers 
Vraag: Zijn er ook Mysteryshoppers in Voerendaal geweest? 
Zo ja, wat waren de resultaten hiervan? 
 

De mysteryshoppers hebben gezorgd voor de voorliggende cijfers in het 
onderzoek. 

24 DV Handhaving 
Vraag: heeft de BOA in Voerendaal moeten optreden tegen 
onrechtmatige verstrekking in Voerendaal? Zo ja, hoe vaak? 

De BOA neemt dit mee in haar reguliere handhavingstaak maar hier zijn 
geen noemenswaardige zaken over te vermelden. 
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25 DV Ambities 
Pag 10 en dat wordt herhaald op pag 22 Uitgangspunt 4 Bullet 1 
staat het advies geen alcohol onder de 18. Echter bij bullet 3 staat 
te veel alcohol heeft een negatieve invloed op de ontwikkeling van 
jeugdigen.  
Vraag: wat is te veel? Heeft alcoholgebruik door jeugdigen 
niet altijd een negatieve invloed op de ontwikkeling van 
jeugdigen? 
 

Dat klopt echter kan niemand controleren of er alcohol aan jongeren < 18 
jaar wordt geschonken achter de voordeur in de privésfeer. 

26 DV De rol van alcoholverstrekkers 
We overleggen met sportverenigingen waar hun behoefte zit.  
Vraag: Ligt hier niet meer een handhavingstaak, bijvoorbeeld 
bij het verstrekken van een vergunning of handhaven van de 
IVA en sociale hygiëne ipv van overleggen met de vereniging 
en het aan de vereniging over laten? 
 

Wij geloven in de intrinsieke motivatie van verenigingen en vrijwilligers en 
onderstrepen daarom deze aanpak. 

27 DV Laatste alinea: 
Gemeenten wordt geadviseerd voor sportverenigingen in de para 
commerciële verordening exacte schenktijden op te nemen die 
voorkómen dat er alcohol wordt geschonken op tijdstippen dat er 
relatief veel minderjarigen aanwezig zijn. Ook wordt geadviseerd 
schenken niet toe te staan op tijdstippen dat er jeugdwedstrijden 
worden gespeeld. 
Vraag: Is hieromtrent dit advies vanuit de gemeente al met de 
sportverenigingen afgestemd en wordt dit ook toegepast? 
 

Dit is nog niet afgestemd maar wordt onderdeel van acties rondom het 
preventieakkoord en de JOGG-aanpak. 

    

    

    

 


